
2018D04704 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën, heeft over de Beleidsdoorlichting 
artikel 1 Belastingdienst (Kamerstuk 31 935, nr. 44) de navolgende vragen 
ter beantwoording aan de Staatssecretaris van Financiën voorgelegd. 

De voorzitter van de commissie,
Anne Mulder 

De adjunct-griffier van de commissie,
Freriks 
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Nr. Vraag 

1. In hoeverre maakt het complexe inkomstenbelastingstelsel (box 1 
t/m 3) de Belastingdienst inefficiënt? 

2. Wat zijn de kosten van vrijstellingen, teruggaven, aftrekposten en 
toeslagen in euro’s (voor Nederland)? 

3. Wat zijn de kosten van vrijstellingen, teruggaven, aftrekposten en 
toeslagen uitgedrukt in efficiëntieverlies voor de Belastingdienst, in 
euro’s en %? 

4. Is het mogelijk bedrijven met een publicatieplicht van jaarrekenin-
gen te verplichten de effectieve (feitelijke) belastingdruk, gedefini-
eerd als feitelijk afgedragen winstbelasting als percentage van de 
nettowinst vóór belasting, te publiceren in de financial statements? 
Zo ja, waarom gebeurt dit nu niet? Zo nee, waarom niet, wat belet 
u deze maatregel in te voeren? 

5. Hoe lang duurt de opsporing van een constructie waarbij belas-
tingontduiking geschiedt via offshore structuren gemiddeld? 

6. Waarom duurt het zo lang fiscale constructies met offshore 
structuren bloot te leggen en de verschuldigde belasting te innen? 

7. Hoeveel wordt er jaarlijks geïnd als gevolg van de opsporing van 
fiscale constructies met offshore structuren? 

8. Hoe wordt bereikt dat ook nieuwe inzichten worden meegenomen 
in het beleid van de Belastingdienst? 

9. Wat verwacht u van het nalevingstekort bij grote ondernemingen, 
is dat naar verwachting groter of kleiner dan bij mkb-
ondernemingen? 

10. Bent u voornemens om net als bij particulieren en het mkb ook het 
nalevingstekort van grote ondernemingen te schatten? 

11. Waarom is er geen schatting over het nalevingstekort bij grote 
ondernemingen? Wanneer zal er wel een schatting zijn van het 
nalevingstekort bij grote ondernemingen? 

12. Bent u voornemens, conform de aanbeveling van de beleidsdoor-
lichting, meer specifieke beleidsevaluaties en effectmetingen uit te 
voeren? 

13. Hoe gaat u de metingen rond compliance verbeteren? 

14. Hoe zal de Kamer worden geïnformeerd over het formuleren van 
tussendoelen voor de Belastingdienst die mogelijk ook terugko-
men in de Begroting 2019? 

15. Wat wordt bedoeld met een gebrek aan sturing? 

16. Wat moet worden verstaan onder een volwassen budget- en 
actuele uitgavenmodule? 

17. Hoe informeert de Belastingdienst de Kamer of de doelstelling 
voor de begrotingscyclus 2019 een volwassen budget- en actuele 
uitgavenmodule te hebben, is gehaald? 

2



18. Hoeveel conceptversies van de beleidsdoorlichting zijn er 
geweest? 

19. Kunt u het percentage van ruim een procent niet afgedragen 
belasting in het mkb-segment uitdrukken in euro’s? 

20. Kunt u in absolute aantallen aangeven bij hoeveel mkb-
organisaties tenminste één correctie wordt opgelegd in de aangifte 
over de onderzochte jaren? 

21. Wat zijn volgens u de redenen dat maar bij 60% van de mkb-
ondernemingen geen enkele correctie nodig is op de aangiften? 

22. Hoe heeft het aantal mkb-aangiften dat gecorrigeerd dient te 
worden zich ontwikkeld in de afgelopen twintig jaar? 

23. Kunt u het percentage van 60% mkb-ondernemingen, waarbij geen 
enkele correctie nodig is op de aangiften, uitdrukken in absolute 
aantallen? 

24. Kunt u het percentage van 5% gemiste belastingopbrengst in het 
mkb-segment uitdrukken in euro’s? 

25. Hoeveel van de aangiften Inkomstenbelasting (IB) van particulieren 
bevatten geen fouten in absolute aantallen? 

26. Waarom ontbreekt een duidelijke target voor optimale 
compliance? 

27. Hoeveel banen uitgedrukt in fte verdwijnen bij de Belastingdienst 
door afschaffing van de dividendbelasting? 

28. Het is niet mogelijk conclusies te trekken over de doelmatigheid en 
de doeltreffendheid, welke stappen zijn nodig om dit in een 
vervolgonderzoek wel te kunnen stellen? Hoe c.q. worden deze 
stappen gezet? 

29. Wat belet het doen van uitspraken over de mate van doeltreffend-
heid van het beleid waar het gaat om de algemene beleidsdoelstel-
ling compliance? 

30. Waarom is er geen informatie voorhanden of te genereren 
waartegen de huidige situatie kan worden afgezet? Waarom zou 
een counterfactual analysis hier onmogelijk zijn of niet kunnen 
leiden tot nadere inzichten? 

31. Hoe vaak wordt op het niveau van de inzet van specifieke 
handhavingsinstrumenten, interventies of activiteiten bij specifieke 
doelgroepen de doeltreffendheid bepaald? Wat is de reden dat dit 
niet systematisch gebeurt? Welke mogelijkheden/voordelen biedt 
een systematische analyse van de doeltreffendheid van instrumen-
ten, interventies of activiteiten? 

32. Hoe gaan belastingdiensten wereldwijd om met de uitdagingen ten 
aanzien van het meten van de effectiviteit? 

33. Welke informatie (indicatoren, data) ontbreekt in het kader van de 
bevinding dat voor de opsporing het aantal prestatie-indicatoren 
beperkt is en deze nauwelijks informatief zijn voor de activiteiten 
die worden uitgevoerd in het kader van de handhaving van de 
fiscale wetgeving? 
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34. Is onderzocht welke invloed de bereikbaarheid van de Belasting-
dienst c.q. de Belastingtelefoon heeft op de compliance? Zo nee, 
waarom niet? 

35. Welke invloed heeft horizontaal toezicht op de compliance? 

36. Welke invloed heeft het aantal verrichte boekenonderzoeken op de 
compliance van het mkb? 

37. Hoe heeft de belastingopbrengst van het mkb zich langjarig 
ontwikkeld? 

38. Hoe vaak worden boekenonderzoeken verricht bij grote 
ondernemingen? 

39. Hoe heeft de belastingopbrengst van grote ondernemingen (in 
2015 154 miljard euro) zich langjarig ontwikkeld? 

40. Waaruit blijkt een roep om minder toezichtlast voor bedrijven en 
burgers? 
Hoe is onderzocht of in de samenleving deze roep daadwerkelijk 
bestaat? 

41. Waarom worden na 2015 de indicatoren over het percentage 
bereikte belastingplichtigen na verzuim niet meer gemeten? 

42. Waarom stokt de trend in verbetering bij de verschillende 
indicatoren over de tijdigheid van aangifte doen? 

43. Welke stappen worden gezet om het nalevingstekort onder 
particulieren verder te doen afnemen? 

44. Welke oorzaak ligt ten grondslag aan het feit dat bij meer dan de 
helft van de grote ondernemingen tenminste één correctie is 
opgelegd in de aangiften van één jaar? 

45. Hoe zal het aantal boekenonderzoeken zich de komende jaren 
ontwikkelen? 

46. Waarom is de gemiddelde tijdsbesteding per aangifte Inkomens-
heffing (IH) toegenomen sinds 2014? 

47. Waarom is de gemiddelde tijdsbesteding per aangifte vennoot-
schapsbelasting (vpb) toegenomen? 

48. Waarom is de gemiddelde tijdsbesteding per boekenonderzoek 
toegenomen? 

49. Met welke intensiteit worden de aangiften van grote ondernemin-
gen gecontroleerd? Hoe verhoudt dit zich tot de sectoren particu-
lieren en mkb? 

50. Welke stappen worden gezet om de outputnormen uit tabel 4.5 te 
halen? 

51. Wat heeft de daling van het aantal ingezette fte’s bij de dienstverle-
ning veroorzaakt? Wat zijn hier de effecten van? 

52. Waarom is het aantal fte’s voor invordering zo gedaald? Wat zijn 
hier de effecten van? 
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53. Is er binnen de steekproef een verschil te zien tussen aangiften van 
mkb-entiteiten die door een adviseur worden ingediend en 
aangiften die door de mkb-entiteit zelf worden ingediend? 

54. Kunt u een vergelijking geven tussen de aantallen aangiften en de 
omvang van de correcties, zowel absoluut als relatief, uit de 
steekproef en het eenmalige onderzoek bij mkb-entiteiten en grote 
ondernemingen? 

55. Hoeveel bedraagt de totaal verschuldigde belasting per segment, 
particulieren, mkb en grote ondernemingen?
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